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 Zápis z 1. jednání  Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:     16. 1. 2013 od 17,00 h do 19,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 1. jednání výboru 
Program byl doplněn v bodě 3) o materiál rad. Manharta  Informace o probíhajícím 
připomínkovém řízení  k novele OZV č. 18/2011 Sb. HMP, kterou se stanoví místa a čas, 
na kterých lze provozovat loterie a jiné podobné hry. Upravený program byl odsouhlasen 
všemi přítomnými členy (5-0-0). 
 
Za omluveného J. Slezáka byl ověřovatelem zápisu z 1. jednání schválen JUDr. L. Ledl 
(5-0-0). 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 11. jednání byl schválen bez připomínek (5-0-0).  
 
Předseda P. Hána předal členům výboru kopii dokladu o vložení fin. částky určené  pro 
rodinu zemřelého hasiče J. Halíka. 
Za dar poděkoval také řed. HZSP plk. J. Pešek. 
 
 
 
3a) Informace o probíhajícím připomínkovém řízení  k novele OZV č. 18/2011 Sb. hl. 
m. Prahy, kterou se stanoví místa a čas, na kterých lze provozovat loterie a jiné 
podobné hry. 
Informaci o záměru novelizovat OZV podrobně okomentoval rad. Manhart. Komise Rady 
HMP obdržela stanoviska a připomínky městských částí, které mají mnohdy odlišný 
pohled na podobu vyhlášky (nulová tolerance např. na Praze 2 a naopak vložení nového 
místa na některých MČ). 
Sdělil, že cílem HMP je především koncepce a jednotný přístup. Je nutné rozhodnout, zda 
nulová tolerance hazardu či hazard ano, a pak stanovit kde a v jaké podobě,  nesmí být 
projevem libovůle nebo diskriminační. Hlavním hlediskem je však ochrana lidí před 
vlivem hazardu.  
diskuze: 
MUDr. Schwarz – dotázal  se, zda je v novele řešen vzhled objektů, kde se hazard 
provozuje a zmínil konkrétní budovu na Korunní v Praze 10. Dal ke zvážení postavit  
město hazardu na způsob Las Vegas zcela mimo Prahu. 
rad. Manhart – koncepce se teprve vytváří, o každém námětu se bude jednat. 
Ing. Juránek – vyjádřil podiv, že Stavební úřad připustí podobný vzhled budovy, když při 
rekonstrukci objektu Správy služeb HMP připomínkoval i odstín barvy fasády. 
P. Hána – je nutné připomenout, že hazard je stále legální podnikání, subjekty žádají 
transparentní prostředí nejen z důvodu dlouhodobého plánování investic. Mnoho malých 
restauračních zařízení přežívá finančně pouze díky výnosům z automatu. Problém vnímá 
jako velmi složitý, což se odráží i v odlišných postojích jednotlivých městských částí, 
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proto je nutné stanovit pevná pravidla s možným zastropováním celkového počtu. Dotázal 
se, jak dlouho potrvá souběh stávající vyhlášky s koncipováním nové. 
rad. Manhart -  status quo 31.12. 2013. Nová koncepce nebude měnit žádný požadavek 
městské části. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere informaci rad. 
Manharta o probíhajícím připomínkovém řízení k novele OZV č. 18/2011 Sb. hl. m. 
Prahy, kterou se stanoví místa a čas, na kterých lze provozovat loterie a jiné podobné 
hry,  na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
3b) Plnění úkolů 
 Informace o stavu energetické bezpečnosti HMP 

Úvodní slovo k materiálu podal zástupce ředitele MHMP Ing. R. Košťál, PhD a samotnou 
prezentaci provedla Ing. Hrstková, vedoucí oddělení udržitelné energetiky odboru RVP. 
Ing. R. Košťál sdělil, že cílem tohoto materiálu bylo vyprovokovat diskuzi a ve spolupráci 
s BKR MHMP  podrobně rozpracovat konkrétní situace při blackout.  
diskuze: 
MUDr. Schwarz – domnívá se, že problému krizové připravenosti je nyní věnováno ve 
světě více prostoru než např. terorizmu a že tento problém není řešitelný. 
P. Hána – vyslovil názor, že situace je řešitelná, ale v Praze, kde sídlí státní orgány, musí 
být segment energetiky řešen na úrovni státu a nikoli hlavního města. 
Ing. Hrstková – informovala, že Praha je na 1. místě v napojování na přenosovou síť. 
Ing. Beran – sdělil, že Praha jako VIP odběratel má předpoklady k řešení možného 
blackout. Při služební cestě ve Vídni navštívil hlavní distribuční centrum el. energie, které 
je součástí celoevropské sítě. Obdobné centrum je i v ČR. Pomocí těchto center je možné 
řešit celoevropsky i případný blackout. Poukázal na nedostatek, že Dopravní podnik HMP 
není zařazen v seznamu kritické infrastruktury, což považuje za chybu, a proto se BKR 
MHMP snaží ve spolupráci s HZS  o jeho dozařazení. Vyslovil nesouhlas s tvrzením, že 
realizace opatření zmíněných v písemném materiálu jsou v kompetenci odboru BKR 
MHMP. 
Mgr. Trombik – navrhl demonstrovat připravenost Prahy v podobě cvičení za podmínek 
mínus 30oC a silného větru. 
Ing. Beran – podobný námět cvičení nedoporučil. 
P. Hána – souhlasí s  kooperací odborů RVP a BKR MHMP s tím, že po opětném 
předložení a projednání ve VBTVSL bude dopracovaný materiál předložen do Rady HMP. 
Mgr. Trombik – vnímá jako nutnost informovat o situaci Radu HMP v čele s panem 
primátorem. 
J. Vávra – kladně hodnotí sdělení o skutečném stavu problému. Není ve finančních 
možnostech hl. m. Prahy řešit situaci.  
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere informaci o 
stavu  energetické bezpečnosti HMP  na vědomí. 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu žádá odbory RVP a 
BKR MHMP o dopracování materiálu a znovu předložení na 3. jednání výboru. 

hlasování 5-0-0 
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4. Informační zpráva o zajištění oslav Silvestra 2012 a novoročního ohňostroje 2013 
v HMP 
Ing. Beran sdělil, že díky kvalitnější a propracovanější součinnosti složek ZBS je průběh 
oslav každým rokem klidnější. Z reakcí občanů i složek ZBS jednoznačně vyzněl kladný 
ohlas s pořádáním ohňostroje 1. 1. v 18,00 hodin. 
P. Hána – potvrdil z vlastní účasti na přípravných poradách, že tým koordinující oslavy 
31.12. a 1.1. velmi dobře spolupracuje. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere informaci o 
zajištění oslav Silvestra 2012 a novoročního ohňostroje 2013 v HMP na vědomí. 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu děkuje zástupcům 
všech složek ZBS za aktivní podíl na realizaci opatření v souvislosti se zajištěním těchto 
oslav. 

hlasování 5-0-0 
 
 
5. Informace o činnosti výboru za 2. pol. 2012 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu souhlasí s  informací 
o činnosti výboru za 2. pol. 2012 a ukládá předsedovi předložit informaci do ZHMP. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
8.  Volba přísedících Městského soudu v Praze  
 přizvaný nový zájemce  

Jednání byla přítomna řed. ZIO MHP JUDr. Novaková.  
 
Na základě usnesení z 11. jednání výboru konaného 5. 12. 2012 byl přizván 1 uchazeč na 
funkci přísedícího MS. Po představení a diskuzi s uchazečem bylo hlasováno o návrhu 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení přizvaného kandidáta na funkci přísedícího MS. 

hlasování 3-1-1 
 

Usnesení nebylo přijato – uchazeč nebude navržen ZHMP na funkci přísedícího MS. 
 

 noví zájemci 
Po prostudování seznamu bylo hlasováno: 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 1 (J.B.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 0-3-2 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 2 (I.G.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 3 (J.H.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
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Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 4 (J.M.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
Na funkci přísedících MS budou ZHMP navrženi 3 uchazeči. 
 
 opětovná volba 

 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení 1 přísedící dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
 
 
6a) Zpráva PČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec 2012 
Za omluveného ředitele Policie ČR podal krátký komentář ke zprávě plk. Ing. Z. 
Bezouška. Činnost Policie ČR v měsíci prosinci probíhala v normálu, nebyly žádné akce 
hodné zřetele. Informoval o aktuální situaci v ul. Ve Smečkách. Vzhledem k pravidelné 
sledovanosti místa požádal o zredukování četnosti zpráv – pravidelně za čtvrtletí. 
diskuze: 
P. Hána – nenastane-li v ul. Ve Smečkách výrazná změna aktuálního stavu, stačí zprávy 
PČR a MP HMP z této lokality předkládat čtvrtletně. 

 
 

6b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec 2012 
Zprávu doplnil ředitel MUDr. Schwarz. Poděkoval ředitelům HZSP a MP HMP za pomoc 
jejich zaměstnanců při narůstajícím počtu manipulací s obtížnými pacienty. Sdělil, že ZZS 
pravidelně řeší komplikace při práci – obtížné předávání  pacientů a v této souvislosti se 
podivil nad rozhodnutím některých nemocnic, kdy po dobu vánočních svátků byla 
uzavřena celá oddělení a sestry čerpaly dovolenou. Dále apeloval na důraznější redukci 
bilboardů okolo komunikací a doporučil následovat některé kraje, které již situaci řeší 
razantněji. 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – na jednání komise byli ředitelem SVM MHMP Ing. R. 
Svobodou informováni, že počet reklamních ploch je v kompetenci TSK HMP. 
P. Hána – přislíbil informovat a projednat záležitost s  nám. primátora J. Noskem a rad. 
Udženijí. 
JUDr. Ledl – vnímá, že jde o složitý problém, ale nepřísluší tomuto výboru. Podpořil P. 
Hánu, aby zahájil jednání s odpovědnými osobami. 
J. Vávra – vznesl dotaz na řed. Schwarze, zda je o situaci s předáváním pacientů 
informován nám. Kabický. 
MUDr. Schwarz –  problematika byla na tomto výboru prezentována již mnohokrát, 
dopisem byl informován i pan ministr, avšak jeho písemná odpověď je spíše výsměchem 
než řešením situace. Nám. Kabický je se situací seznámen. 
 
 
6c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec 2012 
V komentáři zmínil řed. plk. J. Pešek, že měsíc byl bezproblémový, kuriózní událost se 
stala 24. 12., kdy při požáru vany vznikla škoda ve výši 300 tis. Kč. 
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6d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec 2012 
Ing. Bc. Šuster zmínil některé významnější statistické údaje a aktivity strážníků v průběhu 
sledovaného měsíce. 
diskuze: 
P. Hána – pogratuloval novému řediteli Městské policie HMP ke jmenování a připomněl 
členům výboru inauguraci dne 17. 1. 2013 od 11,00 hodin v Brožíkově síni. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávy Policie 
ČR, HZS HMP, ZZS HMP a  MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec  2012  
na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
7. Zpráva o činnosti SS HMP za prosinec 2012 
Ing. J. Juránek, ředitel SS HMP, zmínil několik konkrétních dat z písemné zprávy, 
především vyjádřil spokojenost s počtem opuštěných vozidel a jejich likvidací. Členům 
výboru rozdal informativní CD o školicím a výcvikovém zařízení SS HMP Žihle s 
kapacitou 300 míst – lze využít pro školy a při mimořádných událostech. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu o 
činnosti SS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 

 
9. Různé 
JUDr. Ledl – dotázal se Ing. Juránka na postup a funkci systému „připojení na pult 
centrální ochrany“. 
Ing. J. Juránek – sdělil, že se jedná o pražský systém, který se využívá již od r. 2000. 
SS HMP na základě žádosti prokonzultuje reálnost požadavku s Policií ČR a MP a poté 
zpracuje materiál do Rady HMP. Žadatelé jsou z řad neziskových organizací většinou 
zřizovaných  HMP či MČ. 
 
 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 20. 2. 2013 od 17,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  JUDr. L. Ledl 
 

Ing. P. Beran        


	Zapsala: R. Procházková



